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Nr 717

Av herr Levin, om slopande av licensavgifterna för radio och TV.

Det i vårt land på monopolsystem baserade företag som har att svara för 
radio- och televisionsutsändningar har hittills finansierats med successivt 
stigande licensavgifter. Så länge antalet radioapparater respektive TV-mot- 
tagare var ringa och då reklamfinansiering av programverksamheten ej an
setts acceptabel synes den nuvarande finansieringsformen ha varit naturlig.

I de allra flesta svenska hem finns emellertid numera mottagare, och i 
många fall torde radio eller TV vara den enda möjligheten till kontakt med 
omvärlden, den enda informationskällan. I vårt glesbebyggda land gäller 
detta alldeles särskilt åldringarna.

I ökande omfattning utnyttjas dessa massmedia för utbildningsändamål. 
Det finns anledning förmoda att de efter hand också kommer att tagas i 
anspråk för att ge medborgarna väsentligt vidgad information angående sam
hällets olika servicefunktioner.

Licensavgifterna är för många, inte minst för pensionärerna, betungande. 
Någon sänkning av avgifterna torde ej vara att räkna med inom överskådlig 
tid. Det torde inte heller vara sannolikt att statsmakterna överger sin nuva
rande, negativa inställning till reklamfinansierad programverksamhet. Mot 
denna bakgrund synes det undertecknad lämpligt att frågan om licensernas 
slopande och en övergång till skattefinansiering prövas i syfte att klarlägga 
utjämningseffekten.

Under hänvisning till det ovan anförda hemställer jag,
att riksdagen i skrivelse till Kungl. Maj:t begär en utred

ning angående möjligheterna att slopa de nuvarande licens
avgifterna för radio och TV.

Stockholm den 28 januari 1970

K.-A. Levin (fp)


